
Protokoll fört vid sammanträde med regionfullmäktige i Vänersborg 
den 28 september 1999 kl 13.00-16.40 

På grund av personuppgiftslagen har de personer som inte lämnat medgivande för publicering av personuppgifter på Internet ersatts av 
XX i protokollet. Främst gäller det personer som ej hör till regionfullmäktiges/regionstyrelsens ordinarie ledamöter. 

§ 205 
Sammanträdets öppnande 

Regionfullmäktiges ordförande Hans Aronsson, (s), hälsade de närvarande välkomna och förklarade 
sammanträdet med regionfullmäktige öppnat. 

§ 206 
Upprop 

Upprop förrättades. Samtliga närvarande ledamöter, tjänstgörande ersättare och icke tjänstgörande 
ersättare finns redovisade i Bilaga A. 

§ 207 
Protokollsjustering 

Ordföranden meddelade att protokollet från regionfullmäktiges sammanträde kommer att justeras den 
5 oktober 1999, kl 09.00 på regionstyrelsens kansli i Vänersborg. 

Att jämte ordföranden justera protokollet utsågs Ulrik Hammar, (fp) och Lena Jansson, (s), samt till 
ersättare Stefan Kristiansson, (mp). 

§ 208 
Befrielse från uppdrag 

Helena Sandelin, Göteborg, (m), har hemställt om att bli befriad från uppdraget som ledamot i 
regionfullmäktige. 

Regionfullmäktige beslöt 

att befria Helena Sandelin från uppdraget som ledamot i regionfullmäktige; 

och att hemställa hos länsstyrelsen om ny röstsammanräkning. 

§ 209 
Befrielse från uppdrag 

XX, Donsö, (mp), har hemställt om att bli befriad från uppdraget som ersättare i regionfullmäktige. 

Regionfullmäktige beslöt 

att befria XX från uppdraget som ersättare i regionfullmäktige; 

och att hemställa hos länsstyrelsen om ny röstsammanräkning. 

§ 210 
Befrielse från uppdrag 

XX, Vara, (v), har hemställt om att bli befriad från uppdraget som ersättare i regionfullmäktige. 

Regionfullmäktige beslöt 



att befria XX från uppdraget som ersättare i regionfullmäktige; 

och att hemställa hos länsstyrelsen om ny röstsammanräkning. 

§ 211 
Interpellation av Torbjörn Sjögren och Mikael Cederbratt om rättsväsendets framtid i Västra 
Götaland, 668/99 

Torbjörn Sjögren och Mikael Cederbratt, (m), hade till regionstyrelsens ordförande Cecilia Widegren, 
(m), överlämnat en interpellation om rättsväsendets framtid i Västra Götaland. 

Regionfullmäktige beslöt medge interpellationens framställande. 

§ 212 
Svar på interpellation av Torbjörn Sjögren och Mikael Cederbratt om rättsväsendets framtid i 
Västra Götaland, 668/99 

Lämnade regionstyrelsens ordförande Cecilia Widegren, (m), ett svar på den i föregående paragraf 
medgivna interpellationen av Torbjörn Sjögren och 

Mikael Cederbratt, (m), om rättsväsendets framtid i Västra Götaland. 

Vidare yttrade sig Torbjörn Sjögren, Mikael Cederbratt, Roland Andersson, (s), Eva Eriksson, (fp), 
Einar Hansander, (sfv), Ulla-Britt Hagström, (kd) och Endrick Schubert, (s). 

Regionfullmäktige beslöt att lägga interpellationen och svaret till handlingarna. 

§ 213 
Fråga av Eva Johnels angående njursjukvården vid SU, 651/99 

Eva Johnels, (v), hade till hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Ursula Johansson, (kd), 
överlämnat en fråga om situationen inom njursjukvården vid SU. 

Regionfullmäktige beslöt medge frågans framställande men då Ursula Johansson inte var närvarande 
vid dagens sammanträde bordlades besvarandet av frågan till nästkommande sammanträde. 

§ 214 
Fråga av Roland Andersson om resurstillskott till hälso- och sjukvården, 711/99 

Roland Andersson, (s), hade till regionstyrelsens ordförande Cecilia Widegren, (m), överlämnat en 
fråga om möjligheten att använda ökade skatteintäkter för att tillföra hälso- och sjukvården ytterligare 
resurser. 

Regionfullmäktige beslöt medge frågans framställande. 

§ 215 
Svar på fråga av Roland Andersson om resurstillskott till hälso- och sjukvården, 711/99 

Lämnade regionstyrelsens ordförande Cecilia Widegren, (m), ett svar på den i föregående paragraf 
medgivna frågan av Roland Andersson, (s), om möjligheten att använda ökade skatteintäkter för att 
tillföra hälso- och sjukvården ytterligare resurser. 

Vidare yttrade sig Roland Andersson. 

Regionfullmäktige beslöt lägga frågan och svaret till handlingarna. 



§ 216 
Fråga av Annelie Stark om sjukhusens underskott, 710/99 

Annelie Stark, (s), hade till hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Ursula 

Johansson, (kd), överlämnat en fråga om möjligheten att spara 1,2 miljarder kronor på sjukhusen med 
de konsekvenser detta får för sjukvården. 

Regionfullmäktige beslöt medge frågans framställande men då Ursula Johansson inte var närvarande 
vid dagens sammanträde bordlades besvarandet av frågan till nästkommande sammanträde. 

§ 217 
Fråga av Endrick Schubert om fredagsstängning av operationsverksamhet vid SU/Mölndal och 
SU/Östra, 709/99 

Endrick Schubert, (s), hade till hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Ursula Johansson, (kd), 
överlämnat en fråga om väntetider till gall- och bråckoperationer vid SU/Mölndal och SU/Östra vid ett 
stopp av operationsverksamheten på fredagar samt behandlingsgarantins giltighet för dessa 
diagnoser. 

Regionfullmäktige beslöt medge frågans framställande men då Ursula Johansson inte var närvarande 
vid dagens sammanträde bordlades besvarandet av frågan till nästkommande sammanträde. 

§ 218 
Fråga av Roger Karlén om resurser till Västsvenska Turistrådet AB, 718/99 

Roger Karlén, (v), hade till regionutvecklingsnämndens ordförande Jan Hallberg, (m), överlämnat en 
fråga om Västsvenska Turistrådets AB ambitionsnivå för år 2000 samt om bolaget kommer att tillföras 
ytterligare resurser för att uppnå ambitionsnivån. 

Regionfullmäktige beslöt medge frågans framställande. 

§ 219 
Svar på fråga av Roger Karlén om resurser till Västsvenska Turistrådet AB, 718/99 

Lämnade regionutvecklingsnämndens ordförande Jan Hallberg, (m), ett svar på den i föregående 
paragraf medgivna frågan av Roger Karlén, (v), om Västsvenska Turistrådets AB ambitionsnivå för år 
2000 samt om bolaget kommer att tillföras ytterligare resurser för att uppnå ambitionsnivån. 

Vidare yttrade sig Roger Karlén. 

Regionfullmäktige beslöt lägga frågan och svaret till handlingarna. 

§ 220 
Fråga av Carina Åström om kökortningssatsning år 2000, 717/99 

Carina Åström, (v), hade till hälso- och sjukvårdsstyrelsens ordförande Ursula 

Johansson, (kd), överlämnat en fråga om vilka patientgrupper som drabbas till följd av 
kökortningssatsningen på 196 miljoner kronor i hälso- och sjukvårdsbudgeten för år 2000. 

Regionfullmäktige beslöt medge frågan framställande men då Ursula Johansson inte var närvarande 
vid dagens sammanträde bordlades besvarandet av frågan till nästkommande sammanträde. 

§ 221 
Fråga av Ingela Bergendahl om Yrkesinspektionens rapport beträffande Borås lasarett, 716/99 



Ingela Bergendahl, (s), hade till ägarutskottets ordförande Ulrik Nilsson, (m), överlämnat en fråga om 
vilka åtgärder som kommer att vidtas vid Borås lasarett med anledning av Yrkesinspektionens rapport 
om personalens arbetsmiljö. 

Regionfullmäktige beslöt medge frågans framställande. 

§ 222 
Svar på fråga av Ingela Bergendahl om Yrkesinspektionens rapport beträffande Borås lasarett, 
716/99 

Lämnade utförarstyrelsens (SÄS) ordförande Sivert Oxelbark, (kd), ett svar på den till honom av 
ägarutskottets ordförande Ulrik Nilsson, (m), för besvarande överlämnade och i föregående paragraf 
medgivna frågan av Ingela Bergendahl, (s), om vilka åtgärder som kommer att vidtas vid Borås 
lasarett med anledning av Yrkesinspektionens rapport om personalens arbetsmiljö. 

Vidare yttrade sig Ingela Bergendahl. 

Regionfullmäktige beslöt lägga frågan och svaret till handlingarna. 

§ 223 
Ramjustering i budget 2000, 294/99 

Behandlades förslag till ramjustering mellan regionstyrelsen och hälso- och sjukvårdsstyrelsen i 
budgeten för år 2000. 

I samband med fastställandet av 1999 års detaljbudget överfördes 50 miljoner kronor från hälso- och 
sjukvårdsstyrelsens ram till regionstyrelsens ram. För att skapa en ökad tydlighet i 
ansvarsavgränsningen mellan de båda styrelserna föreslås nu att delar av ramöverföringen återförs till 
hälso- och sjukvårdsstyrelsen som en ramjustering i budgeten för år 2000. 

Av det ursprungliga beloppet om 50 miljoner kronor disponeras 17,4 miljoner kronor inom 
regionstyrelsen för kompetensutveckling samt för föreslagen budgettäckning för arkivnämnden och 
revisionsnämnden. 

Vid behandlingen av ärendet yrkade Ulrik Nilsson, (m), bifall till regionstyrelsens förslag. 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

att överföra 32,6 miljoner kronor från regionstyrelsens ram till hälso- och sjukvårdsstyrelsens ram i 
budgeten för år 2000. 

§ 224 
Anslag till revisionen i budget år 2000, 294/99 

Förelåg förslag från regionfullmäktiges presidium om medel till revisionen i budget för år 2000. 

I det i föregående paragraf behandlade förslaget till ramjustering mellan regionstyrelsen och hälso- 
och sjukvårdsstyrelsen i budgeten för år 2000 redovisas följande beträffande revisionen: 6,4 miljoner 
kronor föreslås ligga kvar under regionstyrelsens verksamhet avseende revisionsverksamhet. 

Regionfullmäktige beslöt 

att i enlighet med redovisning från regionstyrelsen låta 6,4 miljoner kronor finnas kvar inom 
regionstyrelsens ram och tillföras anslaget för revision. 



§ 225 
Avtal om överlåtelse av aktier i InfoMedica m m, 620/99 

Behandlades förslag till förvärv av aktier i InfoMedica (Information for Medical Purpose i Stockholm 
AB). 

InfoMedica är ett public-service företag med uppgift att producera och distribuera patientinformation 
via Internet. 

Förvärven regleras i avtal om överlåtelse av aktier, avräkningsnota och aktieägaravtal. Dessa 
handlingar utgör den formella grunden för landstingens/-regionernas och Apotekets AB förvärv av 
aktier i InfoMedica. Nuvarande ägare av bolaget är Landstingsförbundet. 

Vid behandlingen av ärendet yrkade Lars-Gerhard Westberg, (fp), bifall till regionstyrelsens förslag. 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

att godkänna förvärv av 4 aktier à 1 000 kronor vardera i enlighet med bifogat avtal om överlåtelse av 
aktier samt avräkningsnota; 

att uppdra åt regionstyrelsen att teckna avtal enligt ovan; 

att uppdra åt regionstyrelsen att teckna bifogat aktieägaravtal med tillhörande ansvarsförbindelse; 

att kostnaden för abonnemangsavgiften, 1 487 000 kronor, skall finansieras 

genom ianspråktagande av för hälso- och sjukvårdsstyrelsen tillgängliga medel; 

och att medge regionstyrelsen att överskrida anvisad ram med 154 000 kronor avseende kostnad för 
aktieteckning enligt ovannämnda avtal om överlåtelse av aktier samt aktieägaravtal. 

Paragrafen förklarades omedelbart justerad. 

§ 226 
Upptagande av krediter, 294/99 

Behandlades förslag om ändring av regionfullmäktiges beslut i juni 1999 om upptagande av krediter. 
Beslutet togs i samband med fastställande av budget för år 2000. 

Vid behandlingen av ärendet yrkade Ulrik Nilsson, (m), bifall till regionstyrelsens förslag. 

För att få en helt överensstämmande lydelse med av regionfullmäktige fastställd finanspolicy (§ 56/98) 
beslöt regionfullmäktige på förslag av regionstyrelsen - med upphävande av tidigare fattat beslut (§ 
156/99) – 

att bemyndiga regionstyrelsen att under år 2000 uppta krediter till ett högsta belopp på 2 300 miljoner 
kronor; 

och att uppdra åt regionstyrelsen att uppta krediter i enlighet med den av regionfullmäktige fastlagda 
finanspolicyn. 

§ 227 
Sammanträdestider 2000, 749/99 

Behandlades förslag till sammanträdestider för regionfullmäktige under år 2000. 



Regionfullmäktige föreslås sammanträda den 1 februari, 29 februari, 28 mars, 2 maj, 15-16 juni, 5 
september, 24 oktober och 28 november. 

Regionfullmäktige beslöt på förslag av regionstyrelsen 

att fastställa tider för sammanträde med regionfullmäktige under år 2000 enligt förslag. 

§ 228 
Ersättare Göteborgs folkhögskola, 3/99 

XX, Västra Frölunda, (m), har hemställt om att bli befriad från uppdraget som ersättare i styrelsen för 
Göteborgs folkhögskola. 

Regionfullmäktige beslöt 

att befria XX från uppdraget som ersättare i folkhögskolestyrelsen: 

och att på förslag av valberedningen utse XX, Göteborg, (m), till ny ersättare i styrelsen för Göteborgs 
folkhögskola för tiden t o m den 31 december 2002. 

§ 229 
Ledamot Regionskattekontoret i Vänersborg, 3/99 

På förslag av valberedningen utsågs till ny ledamot i Regionskattekontoret i Vänersborg för tiden t o m 
den 31 december 2002 XX, Målsryd, (s), efter XX, Kinna, (s), som avlidit. 

§ 230 
Ledamot i Västra Göteborgs skattenämnd, 3/99 

XX, Göteborg, (s), har hemställt om att bli befriad från uppdraget som ledamot i Västra Göteborgs 
skattenämnd. 

Regionfullmäktige beslöt 

att befria XX från uppdraget som ledamot i Västra Göteborgs skattenämnd; 

och att på förslag av valberedningen utse XX, Västra Frölunda, (s), till ny ledamot i Västra Göteborgs 
skattenämnd för tiden t o m den 31 december 2002. 

§ 231 
Ledamot i Centrala Göteborgs skattenämnd, 3/99 

XX, Göteborg, (kd), har hemställt om att bli befriad från uppdraget som ledamot i Centrala Göteborgs 
skattenämnd. 

Regionfullmäktige beslöt 

att befria XX från uppdraget som ledamot i Centrala Göteborgs skattenämnd; 

och att på förslag av valberedningen utse XX, Torslanda, (kd), till ny ledamot i Centrala Göteborgs 
skattenämnd för tiden t o m den 31 december 2002. 

§ 232 
Ersättare i Lokal hälso- och sjukvårdsnämnd 7, 3/99 



XX, Mölnlycke, (kd), har hemställt om att bli befriad från uppdraget som ersättare i Lokal hälso- och 
sjukvårdsnämnd 7 (Partille, Härryda och Mölndal). 

Regionfullmäktige beslöt 

att befria XX från uppdraget som ersättare i Lokal hälso- och sjukvårdsnämnd 7; 

och att på förslag av valberedningen utse XX, Pixbo, (kd), till ny ersättare i Lokal hälso- och 
sjukvårdsnämnd 7 (Partille, Härryda och Mölndal) för tiden t o m den 31 december 2002. 

§ 233 
Ledamot i styrelsen för Beställarförbundet 4 S, Stenungsund, 3/99 

Ursula Johansson, Stora Höga, (kd), har hemställt om att bli befriad från uppdraget som ledamot i 
styrelsen för Beställarförbundet 4 S, Stenungsund. 

Regionfullmäktige beslöt 

att befria Ursula Johansson från uppdraget som ledamot i styrelsen för Beställarförbundet 4 S, 
Stenungsund; 

och att på förslag av valberedningen utse XX, Alingsås, (kd), till ny ledamot i styrelsen för 
Beställarförbundet 4 S, Stenungsund, för tiden t o m den 31 december 2002. 

§ 234 
Ledamot i Strömstads skattenämnd, 3/99 

XX, Tanumshede, (m), har hemställt om att bli befriad från uppdraget som ledamot i Strömstads 
skattenämnd. 

Regionfullmäktige beslöt 

att befria XX från uppdraget som ledamot i Strömstads skattenämnd; 

och att på förslag av valberedningen utse XX, Hamburgsund, (m), till ny ledamot i Strömstads 
skattenämnd för tiden t o m den 31 december 2002. 

§ 235 
Anmälan av inkommen motion, 733/99 

Anmäldes följande inkommen motion: 

- Rune Thorén, (c), att tillsätta en parlamentarisk utredning med uppgift att utreda möjligheterna att på 
försök införa förkortad arbetsdag inom Västra Götalandsregionen. 

Regionfullmäktige beslöt 

att överlämna motionen till regionstyrelsen för beredning. 

§ 236 
Föredrag om universitetets och högskolornas betydelse för Västra Götalandsregionen 

Rektor Bo Samuelsson, Göteborgs Universitet, höll ett anförande om universitetets och högskolornas 
betydelse för Västra Götalandsregionen samt om det västsvenska universitetssamarbete som 
utvecklats. 



Vidare presenterade Martin Fritz, prorektor vid Göteborgs Universitet, universitetet och dess 
verksamhet. 

Då regionfullmäktiges ledmöter erbjöds tillfälle att ställa frågor tog flera av ledamöterna tillfället i akt. 

Ordföranden framförde regionfullmäktiges tack för informationen. 

§ 237 
Avslutning 

Sedan samtliga ärenden vid detta regionfullmäktige behandlats förklarade ordföranden sammanträdet 
avslutat. 

Som ovan 

  

Bodil Warolin 

Justerat den 5 oktober 1999 

(§ 205-224, 226-237) 

  

Hans Aronsson 

Ordförande 

  

Ulrik Hammar                                         Lena Jansson 

Justeringen av protokollet har genom anslag tillkännagivits på Västra Götalandsregionens officiella 
anslagstavla i Regionens Hus i Vänersborg den 

 


